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Plats och tid Kommunhusets tingssal måndagen den 4 februari 2013, kl 
18.30-21.00. Ajournering mellan kl 19.30-19.40, 20.10-20.15 

 

Beslutande Se Bilaga 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Övriga deltagande  Joakim Malmdal, kommunchef   
 Agneta Rodriguez, nämndssekreterare 
 Hans Eriksson, Samordningsförbundet i Kalmar län, § 3 
 Malin Holgert, IFO-chef, § 3 
 Torbjörn Carlreus, arbetsledare, § 3 
 

 
 

Utses att justera Marita Björkvall (KD) och Magnus Gabrielsson (S)    
 
Tid och plats för justering Tisdagen den 12 februari 2013 kl 15.00     

 
 
 
Underskrifter Sekreterare  ............................................................ Paragrafer 1 - 24 
  Agneta Rodriguez 

 
 Ordförande  ............................................................ 
  Gunilla Schollin-Borg 
 
 Justerande    .............................................................................................................. 
  Marita Björkvall  Magnus Gabrielsson 
_________________________________________________________________________________________ 
 

ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 
Nämnd/Styrelse Kommunfullmäktige    

 
Sammanträdesdatum  2013-02-04  
 
Datum för anslags uppsättande  2013-02-13 Datum för anslags nedtagande 2013-03-07 
 

Förvaringsplats för protokollet Kommunhuset 
   
 
Underskrift   ............................................................ 
 Agneta Rodriguez 
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 KF § 1   DNR: KU.2013.9  

 
 

Fråga om sammanträdet blivit i laga ordning kungjort  

Meddelas att kallelse till dagens sammanträde skett genom föreskriven 
annonsering i ortens tidningar, anslag på kommunens officiella anslagstavla, 
annonsering på kommunens hemsida samt genom personliga kallelser till 
samtliga ledamöter. Därjämte har även ersättarna erhållit kallelsen för 
kännedom. 

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Sammanträdet har blivit i laga ordning kungjort. 
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 KF § 2   DNR: KU.2013.6  

 
 

Allmänhetens frågestund   
 
Inga frågor ställs. 
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 KF § 3   DNR: KU.2012.106  

 
 

Information från Samordningsförbundet 
Hans Eriksson från Samordningsförbundet i Kalmar län lämnar information 
om förbundets verksamhet. Samordningsförbundet finansierar och utvecklar 
insatser så länsinvånarna i yrkesverksam ålder ska kunna få eller förbättra 
förmågan att arbeta. Det handlar om att bedriva en finansiell samordning 
inom rehabiliteringsområdet. Allt arbete sker med stark lokal förankring då 
medlemmar i förbundet är Försäkringskassan, landstinget i Kalmar län, 
Arbetsförmedlingen och länets samtliga tolv kommuner.  
 
Malin Holgert, IFO-chef och Torbjörn Carlreus, arbetsledare i 
arbetsmarknadscentrum Tegelbruket redovisar om socialt projekt H3 som 
håller på att startas i Högsby kommun. En ekonomisk förening har bildats 
som kallas Macken Högsby. Verksamheten kommer förhoppningsvis att 
köra igång under våren 2013. 
 
Efter presentationerna ges tid till frågor. 

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige tackar för informationen. 
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 KF § 4   DNR: KU.2012.170  

 
 

Revidering av lokala ordningsföreskrifter för torghandeln i Högsby 
kommun     
Kommunstyrelsen beslutade 2012-10-09, § 213, att skicka tillbaka 
ordningsföreskrifterna för torghandeln i Högsby kommun till 
kommunledningsutskottet för ytterligare beredning.  
 
Tf kommunchef Stellan Lindeberg, redovisar omarbetat förslag.  

Kommunledningsutskottet beslutade att ge Miljö- och byggnadskontoret i 
uppdrag att till kommunstyrelsens nästa sammanträde se över hur 
torghandelsplatserna ska fördelas för att stämma överens med angivna 
platser som finns i detaljplanen. 

Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
De omarbetade föreskrifterna för torghandeln i Högsby kommun godkännes. 
 
Torghandeln ska vara avgiftsfri, men för permanent stående försäljare 
uttages avgift för elförbrukning. 
 
Näringslivsansvarige ansvarar för tillsynen av torghandeln. 
 
§ 4 Avgift ändras från ”måndag och lördag” till måndag-lördag”. 
 
 
Beslutsunderlag 
LOKALA ORDNINGSFÖRESKRIFTER FÖR TORGHANDELN I HÖGSBY 

KOMMUN.doc  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
Utvecklingsstrategen 
Länsstyrelsen 
ÖSK 
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Kopiering för föreningar     
Kommunfullmäktige har beslutat att föreningar i Högsby kommun erhåller 
gratis kopiering. En mätning av antalet kopior visar en årlig produktion på 
ca. 35 000 kopior. Det högsta antal kopior för en enskild förening under ett 
år uppgår till ca. 6 000 kopior. Det lägsta är någon enstaka kopia. Snittet per 
kopierande förening är ca. 700 kopior.  
 
Frågan är om all denna produktion av kopior är nödvändig. Man bör ta 
hänsyn till miljöperspektivet.  
 
Ett annat perspektiv är den ekonomiska aspekten där några föreningar står 
för merparten av kopieringen, medan andra endast står för enstaka eller inga 
kopieringar. 
 
Kommunens självkostnad för kopiering uppgår till 50 öre per kopia.   
 

 Utbildningsutskottets förslag 
Utbildningsutskottet föreslår Kommunstyrelsen att införa en självkostnad på 
50 öre per kopia för föreningar. De första 100 kopiorna är gratis. 
Fakturering av avgiften sker en gång per år.  
_____ 

Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens  
En självkostnad på 50 öre per kopia för föreningar införs. De första 100 
kopiorna är gratis. Fakturering av avgiften sker en gång per år.  

 
 
Beslutsunderlag 
Föreningskopiering.pdf  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
Fritidschefen 
Biblioteket Misteln 
Ekonomi 
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Handikappolitiskt program   
Socialutskottet diskuterade 2012-09-19, § 30 det handikappolitiska 
programmet. Handikapprådet har behandlat programmet. Programmet gäller 
för alla verksamheter i kommunen. Uppföljning av det handikappolitiska 
programmet ska göras i kommunens balanserade styrning.  
 
Socialutskottets förslag 
Sociala utskottet föreslår Kommunstyrelsen att anta det handikappolitiska 
programmet att gälla under perioden 2012-2015. 
 
Sociala utskottet beslutar ställa sig bakom den framtagna handikapplanen. 
_____ 

Kommunstyrelsen beslutade 2012-10-09, § 221 att överlämna det 
handikappolitiska programmet till Handikapprådet för yttrande. 
 
Handikapprådet godkände 2012-11-15 handikapplanen, men ett påpekande 
framkom att Fröviskolan inte är tillgänglig för alla då det finns byggnader i 
två plan utan hiss. 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Det handikappolitiska programmet antas och gäller under perioden 2012-
2015. 
____ 
 
Yrkande 
Ingemar Svanström (C) upplyser om vissa smärre ändringar i planen som 
behöver göras avseende årtal och att nämnder ska bytas ut mot utskott. 
 
Monika Olsberg (M) föreslår att det skrivs in i planen ett förtydligande om 
att handikapprådets synpunkter når fram till de rätta instanserna. 
 
Heléne Danielsson (KD) föreslår att ordet funktionshinder byts ut mot 
funktionsnedsättning. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Det handikappolitiska programmet, med de synpunkter som framförts av 
Ingemar Svanström och Heléne Danielsson, antas. 
 
I Handikapplanen förtydligas att handikapprådets beslut delges 
kommunchefen för kännedom och skickas vidare till berörda instanser. 
 
 
Beslutsunderlag 
Handikappolitiskt program 2013-2015.doc 2013-02-06 
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Beslutsexpediering 
Handikapprådet 
Verksamhetschefen 
Kommunchefen 
Områdeschef 
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Organisationstillhörighet avseende Brottsförebyggande rådet och 
Folkhälsorådet       
Kommunstyrelsen föreslog 2012-08-14 att socialutskottet övertar ansvaret 
för de brottsförebyggande frågorna och blir tillika BRÅ och 
utbildningsutskottet övertar ansvaret för folkhälsofrågorna och blir tillika 
Folkhälsoråd. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2012-09-03 att återremittera ärendet samt att 
en analys upprättas på hur tjänstemannaorganisationen påverkas om BRÅ 
och Folkhälsorådet flyttas. 

Kommunledningsutskottets förslag 
Ansvaret för Brottsförebyggande rådet och Folkhälsorådet ligger kvar under 
kommunledningsutskottet (KLU).  
 
Samarbetsorganet bjuds i fortsättningen in till två KLU-sammanträden per 
år för att diskutera brottsförebyggande- och folkhälsofrågor. För 2013 bokas 
5 februari och 17 september in för gemensam träff. 
 
Brottsförebyggande och folkhälsofrågor ska vara en stående punkt på 
kommunledningsutskottets dagordning i fortsättningen. 
_____ 

Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Ansvaret för Brottsförebyggande rådet och Folkhälsorådet ligger kvar under 
kommunledningsutskottet (KLU).  
 
Samarbetsorganet bjuds i fortsättningen in till två KLU-sammanträden per 
år för att diskutera brottsförebyggande- och folkhälsofrågor. För 2013 bokas 
5 februari och 17 september in för gemensam träff. 
 
Brottsförebyggande- och folkhälsofrågor ska vara en stående punkt på 
kommunledningsutskottets dagordning i fortsättningen. 

 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
Samarbetsorganet 
KLU 
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Reglemente för folkhälsorådet och  brottsförebyggande rådet  
Reglemente för folkhälsorådet och brottsförebyggande rådet ((BRÅ) 
återremitterades av fullmäktige 2012-06-11, § 88 för framtagande av plan 
för arbetet med det brottsförebyggande arbetet. 

Kommunledningsutskottet beslutade 2012-11-13, § 89 att ge 
kommunchefen i uppdrag att redigera reglementet samt att ta upp ärendet på 
nästa kommunstyrelsesammanträde. 

Tf kommunchef Stellan Lindeberg informerar om att reglementet är 
reviderat. Det som återstår är att ta fram en plan för Brottsförebyggande 
rådet. Det som finns idag är ett samverkansavtal mellan Polis och kommun 
och som skall förnyas under 2013. 

Monika Olsberg (M) föreslår att brottsofferjourens verksamhet beskrivs i 
den kommande planen för Brottsförebyggande rådet. 

Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Reglementet antas. 

I planen för Brottsförebyggande rådet ska brottsofferjourens verksamhet 
belysas. 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Reglemente för Folkhälsorådet och BRÅ, rev 121115.doc 2012-11-28 
KF § 88, 2012-06-11.pdf  
Reglemente för folkhälsorådet.doc  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
Utredaren 
Fritidschefen 
Personalchefen 
Folkhälsosamordnaren 
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Delårsrapport 1 januari - 30 juni 2012, Regionförbundet    
Regionförbundet har översänt delårsrapport för 1 januari – 30 juni 2012. 
Förbundsstyrelsen har § 105/12 godkänt delårsrapporten samt beslutat att 
sända rapporten till Regionförbundets ägare för kännedom.  

Kommunledningsutskottets förslag 
Regionförbundets delårsrapport  för perioden 1 januari - 30 juni 2012 
godkännes. 
_____ 

Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Regionförbundets delårsrapport  för perioden 1 januari - 30 juni 2012 
godkännes. 

 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Missiv o besult delårsrapport, RF 2012-10-05 
Delårsrapport 1 januari - 30 juni 2012, Regionförbundet 2012-10-05 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
   Regionförbundet 
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Handlingprogram för räddningstjänsten i Högsby kommun enligt 
Lagen om skydd mot olyckor    
Enligt Lagen om skydd mot olyckor (2003:778),  skall varje kommun 
upprätta ett handlingsprogram för räddningstjänst samt förebyggande 
verksamhet och som skall antas av kommunfullmäktige. Räddningschef 
Ingemar Idh har upprättat ett handlingsprogram. I framtaget program 
redogörs bland annat för de mål och inriktningar som skall vara gällande för 
perioden 2011 – 2014. 
 
Handlingsprogrammet har varit ute på remiss hos närliggande kommuner 
och Länsstyrelsen. Av de svar som inkommit har ingen några synpunkter. 
 
Diana Bergeskans (S) vill uppmärksamma att kommunen har en högt 
kvalificerad Posomgrupp, som är en tillgång i kommuens krisarbete och 
dess kunskaper borde tillvaratas på bättre sätt. 

Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Upprättat handlingsprogram för räddningstjänsten i Högsby kommun enligt 
Lagen om skydd mot olyckor antas. 
 
Frågan om användandet av kommunens Posomgrupp skickas vidare till 
kommunchefen för beredning. 
 
 
Beslutsunderlag 
Handlingsprogram enl Lagen om skydd mot olyckor.pdf  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
Räddningschefen 
Länsstyrelsen 
Kommunchefen 
 



 
HÖGSBY KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 13 (31) 
 
Kommunfullmäktige 2013-02-04  
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  
 
 
 

 
 KF § 11   DNR: UU.2012.10  

 
 
Föreningsstipendium 

Kommunfullmäktige beslutade 2012-06-11 att upphöra med utmärkelsen 
Årets by. Samtidigt gavs utbildningsutskottet i uppdrag att hitta andra 
förslag på hur drivande byar/föreningar i kommunen ska uppmärksammas. 

Utbildningsutskottet delar sedan tidigare ut ungdomsledarstipendium och 
kulturstipendium. Miljö- och byggnadsnämnden delar ut miljöstipendium. 
Kommunstyrelsen beslutade 2012-03-13 att beloppsnivån på stipendierna 
ska vara 5 000 kronor om stipendiet ges till enskild individ och 10 000 
kronor om stipendiet ges till flera personer eller en förening.  

För att öppna möjligheten att uppmärksamma kommunens föreningar i en 
vidare bemärkelse skulle ett föreningsstipendium kunna delas ut av 
Utbildningsutskottet på samma vis som ungdomsledar- och 
kulturstipendierna. Begreppet förening skulle kunna innefatta 
samhällsföreningar, byutveckligsgrupper, idrottsföreningar, 
kulturföreningar, medborgarföreningar, hembygdsföreningar, 
intresseföreningar av olika slag. Listan kan göras lång. Detta stora urval bör 
innebära en stor spridning av uppmuntran och uppmärksamhet bland 
kommunens drivande föreningar. 
 
Utbildningsutskottets förslag 
Utbildningsutskottet föreslår att ett föreningsstipendium införs i likhet med 
befintligt kulturstipendium och ungdomsledarstipendium, med start 2013. 
_____ 

Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Ett föreningsstipendium införs i likhet med befintligt kulturstipendium och 
ungdomsledarstipendium, med start 2013. 
 
Utbildningsutskottet utser stipendiat. 

Utdelning sker tillsammans med övriga stipendier. 
 

 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
Verksamhetschefen 
Fritidschefen 
Ekonomi 
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Nytt avtal om förskottering av Stångådals- och Tjustbanan     
2011-06-22 skrev kommunerna och Trafikverket ett avtal om att förskottera 
Kalmar läns transportplan med 100 Mkr. Regionförbundet ansökte om 
förskotteringen hos Trafikverket, som dock avslog denna med motiveringen 
att det inte fanns utrymme i statens ”förskotteringsbudget” 2012. Ansökan 
blev vilande och Trafikverket lämnade in den till näringsdepartementet  
2012-09-06 i form av ett yttrande där man tillstyrker begäran om att få 
förskottera 2013. Näringsdepartementet har påpekat att Trafikverket inte får 
lova finansiering med medel ur deras drifbudget. Därför har Trafikverket 
dragit tillbaka sitt yttrande om att tillstyrka förskotteringen.  
 
Ett nytt förskotteringsavtal krävs för att få förskottera. Trafikverket har 
föreslagit ett nytt avtal, där deras medfinansiering inte finns med. 
Trafikverket/regeringen kräver att avtal av denna typ beslutas av respektive 
fullmäktige.  

Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Nytt avtal om förskottering av Stångådals- och Tjustbanan godkännes. 

 
 
 
Beslutsunderlag 
Förskottsavtal Bilaga fördelning av kostnader och objekt 2013 02 01.xls  
Förskottsavtal Stång Tjust 2013 UTKAST.doc  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
Regionförbundet 
Trafikverket 
Infrastrukturkansliet 
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Besvarande av enkel fråga angående bredbandsstrategi    

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2012-12-07 vände sig ledamoten 
Lars Elmborg (KD) till kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström 
(C) och frågade hur det går med bredbandsutbyggnaden och om det finns 
någon policy för densamma samt önskade han en enkel redovisning till 
nästa kommunfullmäktigesammanträde.  

Kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) lämnar vid dagen 
sammanträde följande svar: 
 
”Frågan om bredbandsstrategi kommer upp på Kommunledningsutskottet i 
morgon. Förslaget kommer sedan till kommunstyrelsen i mars och till 
fullmäktige i april. Min målsättning är att fullmäktiges ledamöter vid 
marsmötet ska få en information om förslaget. 
 
I huvudsak är förslaget klart. I första hand ska marknaden och kommersiella 
förutsättningar styra utvecklingen av bredbandsutbyggnaden. I de fall där de 
kommersiella förutsättningarna inte finns – i huvudsak landsbygd - bör 
byalag och samhällsföreningar ta ansvar för att bygga, äga och underhålla 
fiberinfrastrukturen. Kommunen ska verka för att de bredbandsnät som 
byggs i kommunen är öppna för alla bredbandsleverantörer. I de fall där 
kommunen är medfinansiär är detta ett krav. 
 
Det som egentligen återstår att lösa är ett regelverk för kommunens 
medfinansiering. För något år sedan diskuterades att medfinansieringen 
kunde ske på två sätt. Dels ett bidrag på några tusenlappar/anslutning, dels 
att kommunen skulle kunna stå för en stor del av det ortssammanbindande 
nätet. För att lösa frågan på det sättet finns därför varje år 2013 – 2015 
200 000 kr för bidrag till anslutningsavgiften och 1 miljon kr för 
investeringar i det ortssammanbindande nätet. 
 
Sedan dess har vi alltså ändrat åsikt om att kommunen ska äga det  
ortssammanbindande nätet. Vi har också fått starka signaler från byalagen 
att man inte vill lägga ner det administrativa arbetet som krävs för att få 
bidrag via landsbygdsprogrammet. För att underlätta för byalagen har vi de 
senaste veckorna tittat på möjligheterna för  byalagen att söka bidrag hos 
kommunen även när kostnaden/anslutning överstiger 15 000 kr. 
 
Detta medför att vi budgetmässigt behöver öka på summorna de närmaste 
åren på driftsidan samtidigt som vi kan minska på planerade 
investeringskostnader.” 
 
Lars Elmborg (KD) förklarar sig nöjd med svaret.    
 



 
HÖGSBY KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 16 (31) 
 
Kommunfullmäktige 2013-02-04  
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  
 
 
 

 
 KF § 14   DNR: KU.2011.38  

 
 

Besvarande av enkel fråga angående Högsby Energi AB 
 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2012-12-07 vände sig ledamoten 
Lars Elmborg (KD) till kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström 
(C) och ville veta när en extern ledamot kommer att väljas in till styrelsen 
för Högsby Energi AB (HEAB) och när de nya panncentralerna kommer att 
byggas?  

Elmborg ville även veta hur det går med vindkraftprojektet och undrar om 
det är så klokt att kommunen satsar på både vindkraft och fjärrvärme 
samtidigt?     

Kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström lämnar vid dagens 
sammanträde följande svar: 
 

”En ny större värmepanna för fjärrvärme planeras av Energibolaget. 
Denna panna kommer att kunna eldas med ”enklare” bioenergi (grot mm) 
vilket innebär att råvarukostnaderna för fjärrvärme kan minskas. Den nya 
pannan kommer att ersätta tre av dagens pannor och kommer att medföra 
att nuvarande produktion av fjärrvärme vid Fröviskolan och Mogården 
upphör. Upphandling av den nya pannan har skett och planeras komma i 
drift under 2014. 
 
Fullmäktiges val av externa ledamöter kommer att dröja några månader till 
då kommunstyrelsen gett kommunchefen i uppdrag att se över 
bolagsordning, antal ledamöter i styrelsen och hur rekrytering av nya 
externa ledamöter ska gå till. 
 
När det gäller vindkraften pågår arbetet med Hultsfred och Mönsterås 
kommuner för att köpa in ett vindkraftverk. Man har fått börja med att i 
möjligaste mån samordna en gemensam elleverantör till kommuner och 
bolag. Upphandling av ett verk kommer att ske där anbud ska vara inne i 
mars/april. Om tidplanen håller kommer kommunstyrelsen att kunna teckna 
avtal om köp i maj. Avsikten är att kommunerna vid årsskiftet ska bli ägare 
till ett vindkraftverk. 
 
Lars Elmborg undrar också om det är så klokt att satsa på både vindkraft och 
fjärrvärme samtidigt. Mitt svar är ja. Satsningarna kommer att innebära ett 
ökat borgensåtagande gentemot vårt Energibolag och ökade lån för 
kommunen för vindkraftverket. Resultatet av de här satsningarna är för 
fjärrvärmens del att vi ska kunna erbjuda fler att ansluta sig, ersätta utslitna 
pannor och kunna använda billigare energiråvaror. När det gäller 
vindkraften är avsikten att vi ska kunna få billigare el samtidigt 
som vi också bidrar till en ökad elproduktion.    
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Motion angående resecentrum   

Socialdemokraterna skriver i motion daterad 2012-10-01 att resecentrum är 
första intrycket man får av Högsby vid avstigning av tåg så väl som buss. 
Det har vid flera tillfällen varit åverkan på både fastighet och skyltar. 
Väntrummet har sedan en tid hållits stängd till följd av denna skadegörelse. 
Vid några tillfällen har privatpersoner inkommit med skrivelser om detta, 
det har även varit med i dagstidningarna. Därför tycker Socialdemokraterna 
att resecentrum återställs och att ÖSK (Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund) får i uppdrag att sköta övervakningen för att 
minska skadegörelsen. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2012-10-01, § 149 att överlämna 
motionen till kommunstyrelsen för beredning. 
 
En utredning daterad 2012-11-01 finns framtagen med förslag om hur 
väntsalen kan återställas. 

Information lämnas om att ny kioskinnehavare är på plats och att kiosken är 
omgjord till snabbmatställe. Väntsalen och toaletten håller på att rustas upp.  
Renoveringsarbetet kommer dock att ta längre tid än beräknat på grund av 
den stora mängden klotter. Så snart arbetet är klart kommer lokalen att 
öppnas för allmänheten. Vilka öppettider det kommer att bli är i dagsläget 
inte klart.   

Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
I och med de förändringar och åtgärder som är vidtagna avseende lokalerna 
vid resecentrum anses motionen vara besvarad. 

 
 
 
Beslutsunderlag 
Yttrande ang väntsalen och WC.pdf  
Motion S.pdf  
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Motion angående valfrihet inom äldreboendena  

Socialdemokraterna har upprättat en motion daterad 2011-03-07 angående 
valfrihet inom äldreboendena. Valfrihet kan innebära många olika saker. En 
sak det kan innebära är att man ges möjlighet att välja vad man ska äta. 
Socialdemokraterna i Högsby kommun drev som en av sina valfrågor att det 
skulle finnas möjlighet att få välja mellan två olika rätter per måltidstillfälle 
på våra äldreboende. Socialdemokraterna tycker fortfarande så och vill 
därför att kommunfullmäktige beslutar att införa två rätter att välja på vid 
våra äldreboende. Hur man rent praktiskt löser förslaget är det upp till 
brukare och personal att lösa.  

Socialdemokraterna i Högsby kommun yrkar att Högsby kommun börjar 
servera minst två rätter att välja mellan på våra äldreboende.  

Socialutskottet har efterhört brukarnas åsikter om hur utbudet av måltider 
upplevs och vilka önskemål om möjlighet till val som finns. Utredningen 
visar på en stor nöjdhet kring måltiderna och en svag efterfrågan på att 
kunna välja. 
 

 Socialutskottets förslag 
Socialutskottet föreslår att inte gå vidare med motionen nu. Man har för 
avsikt att följa undersökningar om brukarnas önskemål för att se om behovet 
uppstår.  
_____ 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige ställer sig positiv till motionen, men avvaktar 
införande av val av flera rätter tills behovet uppstår. Brukarnas åsikter i 
frågan undersöks genom brukarenkäter och resultatet utvärderas årligen.  
_____ 
 
Yrkande 
Lars Elmborg (KD) yrkar bifall till motionen och avslag till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordförande Gunilla Schollin-Borg (MP) konstaterar att det finns två 
beslutsförslag och frågar om fullmäktige vill besluta enligt 
kommunstyrelsens eller Lars Elmborgs (KD) förslag och finner att 
kommunfullmäktige bifaller Lars Elmborgs förslag. 

Yrkande 
Ingemar Svanström (C) yrkar på att beslutet om att bifalla motionen återtas 
och att ärendet istället återremitteras.  
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Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige vill besluta om ärendet ska 
avgöras idag eller återremitteras och finner att ärendet ska återremitteras. 
Omröstning begärs. Följande beslutsordning godkännes: Den som vill att 
ärendet ska återremitteras röstar ja och den som vill att ärendet ska avgöras 
idag röstar nej.  

Ajournering 
Ajournering begärs. Mötet ajourneras 5 minuter, mellan kl 20.10-20.15. 

Omrösningsresultat 
Omröstningen genomförs och det avges 10 ja-röster, 26 nej-röster och 2 
avstår, se bifogad voteringslista. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen bifalles, innebärande att Högsby kommun börjar servera minst två 
rätter på kommunens äldreboende.  
 
 
Beslutsunderlag 
Motion S.pdf  
Enkätundersökning.xls  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
Ekonomi 
Kostansvarig 
Verksamhetschef 
Områdeschefer 
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Motion om miljökompensering    
Nya Moderaterna har ställt en motion till kommunfullmäktige. 
Miljökompensering, eller klimatkompensering som det också kallas, av 
kommunala transporter och resor är ett enkelt sätt att föregå med gott 
exempel, öka miljömedvetenheten och bidra till minskad klimatpåverkan.  

Miljökompensering – så här kan det gå till: Kommunen startar ett 
klimatkonto som förvaltningar och kommunala bolag betalar in till utifrån 
sina utsläpp av koldioxid. Flygresor kan kompenseras genom köp av 
utsläppsrätter eller klimatinvesteringar lokalt eller globalt. Förvaltningarna 
och de kommunala bolagen kan sedan ansöka om pengar från klimatkontot 
till projekt med uttalad miljönytta gärna med lokal förankring. Kommunen 
ställer upp vilka kriterier som ska gälla för beviljande. Att en del pengar på 
klimatkontot används till ytterligare köp av utsläppsrätter och 
miljöinvesteringar i andra länder är också tänktbart.  

Klimatförändringen och miljöproblem är en av vår tids största globala 
utmaningar. Men alla utsläpp är lokala och Moderaterna i Högsby kommun 
anser att den som orsakar en miljökostnad också ska betala för den. 
Miljökompensering löser inte alla världens klimatproblem men vi politiker 
måste börja med oss själva när vi talar om ett miljövänligare samhälle, ingen 
kan göra allt men alla kan göra något.  

Med anledning av vad som i denna motion anförts yrkas därför: 
 
- Att Högsby kommun snarast börjar miljökompensera sina flygresor 
- Att Högsby kommun snarast utreder möjligheten att införa ett system för 

hur övriga transporter och resor som politiker och kommunmedarbetare 
gör inom och utanför kommunen kan klimatkompenseras. 

Yttrande från miljökontoret: 
Klimatkompensering är ett sätt för stora företag och organisationer att betala 
för de utsläpp de genererar. Oftast är det sådana utsläpp som är svåra att 
undvika. Att införa klimatkompensering i Högsby kommun skulle kunna få 
motsatt effekt. I motionen nämns flygresor och andra transporter som 
möjliga att klimatkompensera för. I kommunens resepolicy som antogs av 
kommunstyrelsen i april 2012 så står det att: 
Högsby kommun ska: 
· Minska antalet transportkilometer genom att planera verksamheten så 
att transporter kan samordnas eller undvikas. 
· Använda kollektivtrafik i första hand och bil endast om det är nödvändigt. 
· Använda cykel inom tätorten i största möjliga utsträckning. 
· Använda flyg endast i undantagsfall. 
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Detta tillsammans med beslutet att bara köpa in miljöbilar, har större effekt 
på våra CO2-utsläpp än klimatkompensering, om policyn följs av 
kommunmedarbetare och politiker.  

I värsta fall skulle införandet av klimatkompensering innebära att vi skulle 
flyga istället för att åka tåg, köpa stora bensinbilar istället för miljöbilar och 
sedan betala för de extra utsläppen. Även om dessa pengar läggs i en pott 
för klimatåtgärder så skapar det bara en extra administration, då är det 
enklare att satsa pengarna direkt på klimatprojekt som minskar utsläppen av 
CO2.  

Inköp av utsläppsrätter innebär för vår del att vi köper rätten att släppa ut 
CO2, och någon annan avstår att släppa ut eller behöver inte släppa ut. Detta 
leder inte till mindre utsläpp, bara till mera administration.  

I de flesta fall är det mest ekonomiskt att välja det mest klimatsmarta 
alternativet från början.  

Kommunledningsutskottets förslag 
Kommunfullmäktige antar miljökontorets yttrande som sitt eget och avslår 
därmed motionen. 
_____ 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige antar miljökontorets yttrande som sitt eget och avslår 
därmed motionen. 
_____ 

Yrkande 
Monika Olsberg (M) informerar om flera av länets M-grupper har lämnat 
samma motion till sina fullmäktige och att Länsstyrelsen nu håller på med 
utredning kring motionens innehåll. Därav föreslår Monika Olsberg, med 
instämmande av Ewa Engdahl (C) att fullmäktige återremitterar ärendet för 
avvaktande tills Länsstyrelsens utredning är klar. 

Leif Gustafsson (SD), med instämmande av Ingemar Svanström (C) yrkar 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar om fullmäktige vill besluta enligt kommunstyrelsens 
förslag eller återremittera motionen och finner att fullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige antar miljökontorets yttrande som sitt eget och avslår 
därmed motionen. 
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Reservation 
Monika Olsberg (M), Ewa Engdahl (C), Stihna Johansson-Evertsson (C), 
Lars Elmborg (KD), Anders Svensson (M), Marcus Schön (M) och Roland 
Waern (M) reserverar sig mot beslutet. 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion om miljökompensering 2012-09-18 
Tjänsteutlåtande 2012-11-06 
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Medborgarförslag om levande landsbygd  
I medborgarförslag daterat 2012-12-13, inlämnat av Liselotte Israelsson, 
Grönskåra, beskrivs att ”Grönskåra är en liten ort, där det inte finns mycket 
kvar av dess forna storhet; när jag växte upp fanns här bl a hotell, post, 
tandläkare, bank, presentbod, bibliotek, bio och vår Ica lanthandel. 

Idag är endast Ica kvar. Sedan vår Ica lanthandel inte längre får hantera 
postärenden, måste grönskåraborna sedan en tid till Högsby, vilket ibland 
även innebär att det handlas i Högsby istället för i Grönskåra. 

Landsbygden ska leva - och det är vi alla med på och funderar på hur vi kan 
säkerställa att byns Ica får vara kvar?  

-Skulle vi i Högsby Kommun på något sätt kunna styra hur vi vill att 
postservicen ska fungera? Det går bussar några gånger per dag - kanske man 
på så vis skulle kunna klara av att postservicen kan få komma tillbaka till 
byarna runt Högsby? Vi tar saken helt enkelt i egna händer och hittar en 
praktikabel lösning för Högsby Kommun? 

-Nästa år får vi ett 30-tal nya byinvånare till Grönskåra. Om de börjar 
handla på Ica betyder detta en rejäl ökning för vår affär vilket 
förhoppningsvis säkerställer affärens fortlevnad under en lång tid. Nu är jag 
själv inte insatt i hur det finansiella stödet till flyktingar handhas, men 
kanske Högsby Kommun tillsammans med Migrationsverket även här skulle 
kunna ta saken i egna händer och hitta praktikabla lösningar som skulle 
säkerställa inhandling lokalt? Eventuellt vore en idé att en summa X står till 
förfogande på vår Ica för livsmedel och dagligvaror? Varje familj skulle för 
detta belopp kunna hämta de varor de behöver? Den som är insatt i hur 
processerna fungerar, finner säkerligen många möjligheter att handha 
budgeten på, som kommer att gynna Ica affären och därigenom byn.  

Jag tror att Kommunen skulle kunna visa sitt genuina intresse av en levande 
landsbygd och sina invånare genom att visa sig intresserad, pragmatisk och 
handlingskraftig till förmån för kommuninvånarna.” 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Medborgarförslaget lämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslag 2012-12-14 

 
Beslutsexpediering 
KLU 
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Medborgarförslag om reflexer till kommuninvånarna  
Sven-Erik Karlsson i Berga påstår att många kommuninvånare inte bär 
reflexer vid promenader i mörker och föreslår i medborgarförslag daterat 
2013-01-07, att kommunen tillhandahåller reflexer till en billig penning för 
kommuninvånarna.  

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Medborgarförslaget lämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
 
 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslag 2013-01-08 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
   KLU 
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Enkel fråga angående kollektivtrafik  
Ewa Endgahl (C) påtalar vikten av att det finns transporter för våra 
ungdomar kvällstid både inom kommunen över kommungränserna och 
vänder sig till kommunstyrelsens ordförande och frågar hur kvällsturerna för 
ungdomar som deltar i kvällsaktiviteter i Högsby kommun har fungerat? 
Engdahl undrar dessutom vilken strategin är för steg 2 i utvecklingen av 
kollektivtrafiken i Högsby kommun? 

Kommunstyrelsens ordförande besvarar frågan vid nästa sammanträde. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Beslutsexpediering 
KSO 
KF 
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Enkel fråga angående parkeringsavgift   
Lars Elmborg (KD) vänder sig till kommunstyrelsens ordförande Ingemar 
Svanström (C) och efterhör vad som beslutats om införande av 
parkeringsavgift och om det finns någon budget för anställande av 
parkeringsvakten. 
 
Kommunstyrelsens ordförande svarar att det är inte tänkt att kommunen ska 
anställa några parkeringsvakter utan om parkeringsavgift införs, anlitas 
någon firma som sköter bevakningen exempelvis 3-5 timmar i veckan. 
Disciplinen vad gäller parkering på Storgatan måste förbättras. 
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Enkel fråga angående avgift till vägsamfälligheter vid 
bredbandsutbyggnaden       
Ewa Engdahl (C) vänder sig till kommunstyrelsens ordförande Ingemar 
Svanström (C) och efterhör varför privata markägare ska betala en avgift till 
Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) avseende nedläggning av 
fiberrör till bredbandsutbygganden på landsbygden. 

Kommunstyrelsens ordförande svarar att det är ÖSK som beslutar om 
avgiften och dess storlek. 
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Interpellation angående näringslivsutveckling i Högsby kommun 
Sverigedemokraterna i Högsby tycker i interpellationen att det är av yttersta 
vikt att ledamöterna i kommunfullmäktige får en relevant information om 
nyföretagande och därtill hörande frågor. Detta kan vara hur 
näringslivsstrategin är utformad och hur den framledes förändras. Därför 
hemställer Sverigedemokraterna om att den eller de näringslivsansvariga vid 
några tillfällen presenterar sitt arbete och planer. Det skulle förslagsvis 
kunna ske två gånger under våren och två gånger under hösten. 
Nyföretagande och entreprenörskap ser Sverigedemokraterna som mycket 
viktiga och avgörande frågor för Högsby kommun framtid. 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen kommer att behandlas i kommunfullmäktige den 4 mars 
2013. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
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Motion angående återinförande av kommunala musikskolan  
Socialdemokraterna i Högsby kommun skriver i motion daterad 2013-02-04 
att de praktiska och estetiska ämnena i skolan har under en längre tid fått stå 
tillbaka till förmån för de teoretiska ämnena. Howard Gardner, en 
amerikansk pedagog/utvecklingspsykolog myntade begreppet om de sju 
olika intelligenserna, där han förklarade att vi lär alla på olika sätt, och där 
musikalisk intelligens är en av lärstilarna. Att exkludera denna form av 
förståelse/inlärning är inte bra. I skolan skall alla elever ges förutsättningar 
att lära sig utifrån sina möjligheter.  
 
Musik har visat sig påverka oss positivt, samt kan verka lugnande. Det är ett 
uttrycksmedel för känslor och ett viktigt kommunikativt verktyg för många. 
Att förlägga en sådan undervisning till fritiden kan göra att många elever 
och förmågor inte på grund av olika familjesituationer eller dylikt inte får 
den möjligheten.  
 
Kulturbruket har varit ett populärt forum för många unga, men att återinföra 
kommunala musikskolan under skoltid ger alla samma fysiska möjlighet att 
delta, då alla befinner sig i skolan.  
 
”Musik är centralt i ungas liv. I FN:s barnkonvention betonas vikten av 
barnets rätt att kunna utvecklas och till fullo delta i det kulturella och 
konstnärliga livet. Skolans roll är i sammanhanget central eftersom skolan 
är en arena där alla barn kan möta olika uttryck för kultur oavsett elevernas 
bakgrund och villkor” (Utdrag ur Skolinspektionens rapport 2011:5 s 5 ang 
musik i grundskolan) 
 
Socialdemokraterna i Högsby kommun vill: 
 
-  att den kommunala musikskolan återinförs 
-  att den kommunala musikskolan ligger under skoltid 
-  att kommunala musikskolan återinförs från och med ht 2014. 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen lämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
   UU 



 
HÖGSBY KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 30 (31) 
 
Kommunfullmäktige 2013-02-04  
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  
 
 
 

 
HÖGSBY KOMMUN     SAMMANTRÄDESLISTA  
         

Kommunfullmäktige 2010-11—2014-10   
Datum 
2013-02-04       

               
   Omröstningar      

     § 16     §     

Ledamöter Tjänstgörande ersättare  Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår 

(S) Jonas Erlandsson Kent-Sören Bergström  X   X         

(C) Ingemar Svanström  X X          

(S) Diana Bergeskans   X  X         
(C) Stihna Johansson-
Evertsson   X X          

(S) Carl-Axel Blom   X  X         

(M) Roland Waern Deltog fr o m § 4  X  X         

(SD) Leif Gustafsson   X  X         

(S) Jenny Joelsson   X  X         

(C) Kjell Front   X X          

(S) Nedzad Talovic Jan-Erik Ekh  X  X         

(KD) Marita Björkvall   X  X         

(S) Ingrid Axelsson   X  X         

(C) Kerstin Karlström  -             

(M) Monika Olsberg  X   X       

(S) Magnus Gabrielsson   X X          

(SD) Berndt Limegård  X  X         

(S) Inga-Lill Andersson Deltog tom § 12  X           

(S) Raymond Asp   X  X         
(MP) Gunilla Schollin-
Borg   X X          

(C) Ewa Engdahl   X X          

(S) Robert Bucht   X  X         

(M) Anders Svensson  X  X         

(KD) Lars Elmborg  X  X         

(S) Solweig Ekh   X  X         

(C) Mikael Jonnerby  X X          
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Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  
 
 
 

         
         
HÖGSBY KOMMUN          

    SAMMANTRÄDESLISTA  
Kommunfullmäktige 
2010-11—2014-10         

   
Datum  
2013-02-04     

                
   Omröstningar      

   § 16   §   

Ledamöter Tjänstgörande ersättare  Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår 

(SD) Evert Andersson  X  X     

(S) Sven-Bertil Ohlsson   X   X         

(C) Lars-Magnus Ek   X X          

(S) Inger Gustavsson  Ylva Eriksson X  X         

(V) Tommy Palmgren   X  X         

(S) Egon Ericsson   X  X         

(M) Marcus Schön   X  X         

(C) Rosa Lopes   X   X       

(S) Ingbritt Loberg Roland Erlandsson  X  X         

(SD) Sune Olsson   X  X         

(S) Mikael Karlsson   X  X         

(C) Lars-Willy Johansson   X X          

(S) Catarina Thunberg   X  X         

(KD) Helene Danielsson   X  X         

(C) Thomas Ivarsson   X X             

(C) Anders Ek   -             
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